
PROTOKÓŁ Nr IV/2011 
 

 

z IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 27 stycznia 2011 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w urzędzie gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 13
00

, a zakończyła o 

godzinie 16
05

.Na ogólna liczbę 15 radnych w sesji brało udział 15 radnych, co stanowi 100%. 

W sesji udział wzięło 6 pracowników urzędu gminy oraz10 osób zainteresowanych obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokółu. 

 

Porządek obrad: 
 

1.   Otwarcie obrad IV sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

2.    Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

            3.   Uchwalenie budżetu gminy na 2011 rok – podjęcie uchwały. 

            4.   Podjęcie uchwał: 

                  - w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka 

                    na lata 2011-2020, 

                  - w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2012, 

                  - w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  

                    przestrzennego działek położonych w części wschodniej i części zachodniej    

                    miejscowości Toporzysko Gmina Zławieś Wielka, 

                  - w sprawie nadania nazw ulic w miejscowościach Czarne Błoto, Przysiek  

                    Rozgarty, 

                  w sprawie uchwalenie Statutu Gminy. 

            5.   Informacja o pracy wójta między sesjami. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad IV sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 
 

IV sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzyła pani Małgorzata Kutnik – przewodnicząca 

Rady Gminy i na podstawie listy obecności stwierdziła, że jest wystarczająca liczba radnych 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie powitała radnych, pracowników urzędu gminy oraz osoby zainteresowane 

obradami. 

Poinformowała, że radni otrzymali porządek obrad wraz z materiałami na sesję. 

Wprowadza się jedynie uchwalenie statutu o czym radni byli poinformowani 

 

Do porządku obrad nikt nie wniósł uwag. 

 

 

Ad. 2 

Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty bez uwag, jednogłośnie. 
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Ad.3 

Uchwalenie budżetu gminna 2011 rok – podjęcie uchwały. 
 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przypomniała, że w zeszłym tygodniu Rada zebrała się na spotkaniu roboczym i wprowadziła 

zmiany do projektu budżetu. Poprosiła skarbnika gminy o odczytanie opinii RIO w sprawie 

projektu budżetu gminy. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Odczytała uchwałę RIO Nr 8/2010 w sprawie wydania opinii o projekcie budżetu na 2011r. 

Gminy Zławieś Wielka. 

Odczytała uchwałę RIO Nr 8/2010 w sprawie możliwości sfinansowania deficytu  budżetu 

Gminy Zławieś Wielka. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała jakie zmiany wniesiono do projektu budżetu na 2011 rok. 

 

Jerzy Dudzic -  radny 

Poprosił o szersze uzasadnienie do pkt 8 i 10 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przypomniała, że na spotkaniu roboczym podjęto takie wstępne decyzje, a Pan wójt miał 

zrobić rozeznanie. Poprosiła o przybliżenie tej kwestii. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Przypomniał, że to on występował  o wykreślenie tych pozycji, ponieważ są to typowo tereny 

bagienne i torfowe. Są to inwestycje chybione. Nie można też inwestować  w prywatną osobę, 

która kupiła grunty za małe pieniądze, a potem sprzeda za bardzo duże. To gmina powinna 

pozyskiwać tereny budowlane i potem je sprzedawać. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że widziała te tereny i rzeczywiście są podmokłe. Mało jest tam też 

odbiorców, którzy mogliby korzystać z tej kanalizacji. 

 

Jan Surdyka – wójt gminy  

Poinformował, że rzeczywiście jest tam teren podmokły i nie ma tam zwartej zabudowy. 

Wróci do tego zadania w przyszłości. Uważa, że w tym roku są ważniejsze zadania, w które 

trzeba zainwestować. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

W Górsku są jakieś problemy ze środkami na budowę domu kultury, a jest to inwestycja 

rozpoczęta i trzeba ją zamknąć pod dach. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Uważa, że trzeba rozbudować szkołę w Przysieku, a jest to spory wydatek. Dzieci się już nie 

mieszczą w tej szkole, klasy są za ciasne i korzystają z toalet na dworze. Musimy coś z tym 

zrobić, a nie wkładać pieniędzy w biznesmenów, którzy chcą budować na terenie bagiennym. 
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Jan Surdyka – wójt gminy 

Stwierdził, że trzeba też pobudować kolektor tłoczny w Górsku ponieważ zachodzi 

konieczność zlikwidowania w Górsku oczyszczalni ścieków. To zmusza nas do takiego 

działania w związku z tym zdecydowaliśmy o przesunięciu środków. 

 

Teresa Balicka – radna 

Złożyła wniosek o przeznaczenie środków finansowych na remont remizy OSP w 

Rzęczkowie. Stwierdziła, że jest ona w stanie katastrofy budowlanej. 

 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Poinformował, że jest wycena remontu i po przyzwoleniu Rady będzie chciał zrealizować to 

zadanie. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przypomniała, że na spotkaniu roboczym ustalono, że zmiany do budżetu gminy będą 

wprowadzane na bieżąco. Myśli, że w tym roku remiza zostanie wyremontowana. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Zauważył, że w dziale 765 jest duży wzrost podatku PIT od osób fizycznych. Co należałoby 

zrobić, żeby ten podatek był jeszcze większy. Jest wielu nowych mieszkańców, co ma też 

znaczenie w tym podatku. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że rozmawiała z wójtem na ten temat. Jest dużo takich mieszkańców 

korzystających z naszych mediów, dużo od gminy wymagają, a nie są zameldowani. W 

konsekwencji tego nie wpływają podatki. 

Urząd gminy wyśle pisma z prośbą o zameldowanie. 

 

Jan Surdyka wójt gminy 

Poinformował, że gmina ubożeje. Mnóstwo osób i przedsiębiorców zalega w podatku. Jest to 

kwota rzędu około 400 tysięcy złotych. Podatki nie są płacone z różnych przyczyn i w 

przyszłości trzeba się będzie zastanowić co zrobić w tej kwestii. Są nakazy, są upomnienia i 

ludzie nie reagują. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Udział w podatku od osób fizycznych to kwota, która została przyjęta na podstawie 

wstępnych danych Ministra Finansów i jest ona wyższa w stosunku do roku ubiegłego 481 

tysięcy. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Stwierdził, że podatek nie ma nic wspólnego z zameldowaniem i któraś z komisji powinna 

zająć się tym tematem. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, że można też pozyskać dużo środków finansowych na zajęcie pasa drogowego. 

Połowa dróg gminnych jest podorana przez rolników. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 
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Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy Zławieś 

Wielka na 2011 rok. 

Zapytała, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr IV/6/2011 

w sprawie  budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2011 rok 

 

 

Ad. 4 

Podjęcie uchwał. 
 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała z porządku obrad w jakiej kolejności będą 

podejmowane uchwały. Dodała, że uchwałę w sprawie statutu gminy Rada podejmie jako 

ostatnią. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Odczytała uchwałę RIO Nr 8/2010 w sprawie wydania opinii o projekcie wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 20100.2010. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zławieś Wielka na lata 2011 – 2020.  

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr IV/7/2011 

w sprawie uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 

                 2011 – 2020 
 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przypomniała, że temat funduszu sołeckiego szeroko był dyskutowany na spotkaniu 

roboczym. Zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Przypomniał, że pytał na spotkaniu roboczym o zasady obliczania funduszu i wszystko się 

zgadza, ale Górsk jako sołectwo liczy 1889 mieszkańców. Górskowi została przyznana kwota 

23 tysięcy. Sołectwo, które liczy ponad 700 osób też otrzymało taką kwotę. Gdyby Górsk 

składał się z dwóch sołectw miałby ponad 40 tysięcy złotych. 

Art. 3 pkt 1 ustawy mówi, że Rada może zwiększyć środki na fundusz sołecki. Jak to się ma 

do traktowania Górska, czy jest jakaś propozycja, żeby zwiększyć fundusz dla Górska, żeby 

Górsk nie był pokrzywdzony. 

 

Małgorzata Kutnik  - przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy Pani skarbnik na dzień dzisiejszy może coś powiedzieć na ten temat. 
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Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Odpowiedziała, że w dniu dzisiejszym nie jest w stanie odpowiedzieć, musi się do tego 

przygotować. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że temat ten zostanie podjęty na następnej sesji. 

Poprosiła o przygotowanie materiałów źródłowych, na jakiej podstawie naliczono wszystkim 

sołectwom i dopiero zostanie to przeanalizowane. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Poinformował, że o fundusz ten walczył z panem Smarzem prze 4 lata z dużymi zgrzytami. 

Sołectwo Stary Toruń ma mniejszy fundusz, ale i z tego się cieszy. 

 

Jerzy Dudzic- radny 

Nie chodzi o to, czy mamy się cieszyć, czy nie. Jest ustawa, którą mamy realizować. Można 

wypracować stanowisko, które zadowoli wszystkich. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 

rok budżetowy 2012. 

Zapytała, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr IV/8/2011 

w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2012 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy są jakieś pytania dotyczące projektu uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działek położonych w części wschodniej i w części zachodniej miejscowości Toporzysko, 

gmina Zławieś Wielka. 

Zapytała, czy są pytania. 

 

Pytań nie było. 

 

Zapytała, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr IV/9/2011 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

                 przestrzennego dla działek położonych w części wschodniej i w części  

                 zachodniej miejscowości Toporzysko, gmina Zławieś Wielka 

 

 

Przewodniczą Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w 

zachodniej i północnej części miejscowości Górsk, gmina Zławieś Wielka. 
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Zapytała, czy są pytania. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy jest ujęte poszerzenie pasa drogowego przy ulicy Markiewicza i na jakim 

odcinku. 

 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Poinformował, że po przedyskutowaniu tego tematu w Starostwie Powiatowym w Toruniu 

uzgodniono, że zadanie to będzie wykonywało Starostwo, ponieważ jest to ich droga. To nie 

jest droga gminna i nie nasze koszty.  

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, kto jest za podjęcie uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr IV/10/2011 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

                 przestrzennego dla działek położonych w zachodniej i północnej części 

                 miejscowości Górsk, gmina Zławieś Wielka 
 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy są jakieś pytania dotyczące projektu uchwały w 

sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Czarne Błoto, Przysiek, Rozgarty. 

 

Pytań nie było. 

 

Odczytała projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Czarne Błoto, 

Przysiek, Rozgarty 

Zapytała, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr IV/11/2011 

w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Czarne Błoto, Przysiek, Rozgarty 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła , żeby kontynuować ciąg numeracji: parzyste i nieparzyste, oraz nie powtarzać 

nazw ulic w sąsiadujących miejscowościach. 

 

Henryk Lizak – radny 

Poinformował, że miedzy Rozgartami, a Starym Toruniem jest ulica Długa. Chodzi o to,że 

ludzie nie wiedzą, co jest, z której strony i szukają. Podobna sytuacja jest w Czarnym Błocie. 

Należy kontynuować ciągłość numeracji na ulicy i nie powtarzać nazw ulic w sąsiadujących 

miejscowościach. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Należy zasugerować wnioskodawcy nazwę ulicy, żeby była jakaś logiczność. 
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Poinformowała, że została jeszcze jedna uchwała do podjęcia w sprawie Statutu Gminy 

Zławieś Wielka. 

Przypomniała, że Rada powołała doraźną komisję do spraw zmian w statucie i je opracowała, 

ale jeszcze nasunęły się pewne zmiany. 

Poprosiła pana Krzysztofa Raka – przewodniczącego doraźnej komisji o omówienie zmian. 

Dodała, że statut, który otrzymali radni jest wersją ostateczną. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Jeszcze raz dodał, że radni otrzymali projekt statutu ze wszystkimi zmianami. 

Poinformował, że :   

1. w paragrafie 5 ust. 1 zostało zaktualizowane nazewnictwo jednostek organizacyjnych. 

2. w paragrafie 48 ust. 3 został wykreślony, 

3. w paragrafie 28 ust. 2 wykreślono literkę „z”, 

4. w paragrafie 34 uaktualniono numerację przykładową protokółu, 

5. w paragrafie 46 ust. 4 wykreślono słowo ”gminy”, 

6. w paragrafie 59 było ustalenie, które otrzymuje brzmienie „ komisja podejmuje i 

rozważa sprawy z własnej inicjatywy, po uprzednim uzgodnieniu z Przewodniczącym 

Rady”,  

7. paragraf 73 wykreślono, ponieważ nie ma już mianowania, 

8. w związku z wykreślenie paragrafu 73 nastąpiła zmiana kolejności paragrafów. 

 

Anna Zdziubany – radca prawny 

Artykuł 73 wykreślono, ponieważ w 2009 roku zmieniła się ustawa o pracownikach 

samorządowych i nie ma już mianowania. 

 

Więcej nikt nie zabrał głosu 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała czołówkę projektu uchwały wraz z podstawą prawną. 

Poinformowała, że statut zostanie przesłany do urzędu wojewódzkiego i po sprawdzeniu 

przekazany do publikacji w Dzienniku Urzędowym. Po jego opublikowaniu zostaną powołane 

komisje. 

Zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w wersji, którą otrzymali radni. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr IV/12/2011 

w sprawie Statutu Gminy Zławieś Wielka 

 

 

O godzinie 14
20

 przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła10 minut przerwy. 

O godzinie 14
30

 wznowiła obrady IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

 

Ad. 5 

Informacja o pracy wójta między sesjami. 

 

 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Przedstawił informacje o pracy wójta między sesjami. 
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Informacja w załączeniu. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał w jakiej wysokości dofinansuje budowę kanalizacji inwestor „Zielonej Polany”. 

 

Henryk Lizak – radny 

Poprosił o to, żeby autobus szkolny zatrzymywał się na ulicy Młodzieżowej w Rozgartach ze 

względu na bezpieczeństwo dzieci, żeby nie musiały przechodzić przez szosę. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że autobusem zarządza dyrektor szkoły. 

 

Bogdan Damrat – radny 

Chciałby wiedzieć coś więcej na temat reorganizacji policji. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, kiedy będzie wykonana budowa drogi Zarośle Cienkie Łążyn, co będzie się wiązało 

z zamknięciem wysypiska śmieci, kto będzie budował parking przy ośrodku zdrowia w 

Złejwsi Wielkiej. 

 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Odpowiedział, że nie wie ile dołoży inwestor „Zielonej Polany”, ponieważ nie było jeszcze 

takiej rozmowy i nie było żadnych ustaleń. 

Na temat dowozu dzieci do Rozgart będzie rozmawiał z dyrektorem szkoły, a sprawa dzieci z 

Łążyna do Zarośla Cienkiego została uregulowana. 

Z rozkazu Komendanta Wojewódzkiego w powiecie toruńskim pozostaną tylko trzy 

posterunki policji w Toruniu, Chełmży i Lubiczu. Posterunek ze Złejwsi przeniesiono do 

Chełmży. Budynek posterunku nadal utrzymywany jest prze policję. Policjanci, którzy akurat 

są na naszym terenie nie muszą być ze Złejwsi. Podyktowane jest to podobno zwiększeniem 

bezpieczeństwa na terenie gminy. Dyżury policjantów sa12-to godzinne. Miał do tego uwagi, 

ale zapewniono, że jak to się nie sprawdzi będzie zmiana. 

Droga Zarośle Cienkie - Czarne Błoto, jest przygotowana dokumentacja, będzie ogłoszony 

przetarg, droga ma być wykonana w tym roku. 

Czeka nas zamknięcie wysypiska śmieci w roku przyszłym. W związku z tym przeprowadził 

wstępną rozmowę z prezesem MPO. Na dzień dzisiejszy nie ma deklaracji co będzie dalej, ale 

mieszkańców nie pozostawimy bez usług wywożenia nieczystości stałych. 

Budowa Parkingu przy ośrodku zdrowia to propozycja prezesa spółki MEDIC i oni to mają 

realizować z własnych środków po uzyskaniu naszego pozwolenia na wejście na ten teren. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Uważa, że nie można sprzedać budynku posterunku w Złejwsi Wielkiej. Budynek jest policji, 

ale grunt pod budynkiem jest własnością gminy. Nie wie, czy przemieszczanie się 

policjantów jest obniżką kosztów. 

 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Czy policja dobrze działa na nowych zasadach sprawdzane będzie do czerwca. Po tym 

terminie podjęte będą decyzje co do dalszego funkcjonowania w takiej formie, czy zostanie 

przywrócona forma poprzednia. 
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Jarosław Karczewski – radny 

Czy zrobiono coś w kierunku nie podtapiania osiedla „Nasza Dolina” w Czarnowie, czy mają 

to robić we własnym zakresie. 

 

Katarzyna Rezmer – radna 

Do Urzędu Marszałkowskiego był złożony wniosek o dofinansowanie remontu świetlicy w 

Siemoniu. Zapytała, czy coś wiadomo na ten temat i na jakim to jest etapie. 

 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Poinformował, że na osiedlu „Nasza Dolina” podjęte były działania doraźne. Został 

wykonany duży wykop, żeby woda spływała do kanału. Planujemy położyć tam rury, żeby 

zabezpieczyć przed dalszym zalewaniem. 

Planujemy  w tym roku remont świetlicy w Siemoniu. Na odpowiedź w Urzędu 

Marszałkowskiego czekamy w dalszym ciągu. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

 

Ad. 6 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

 

Robert Borzęcki – radny 

Odczytał pismo OSP Łążyn oświadczające, że druhowie tej jednostki będą czynnie 

uczestniczyli w dobudowie pomieszczeń dla remizy. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Wszyscy tutaj obecni potrafią docenić zaangażowanie druhów i nie tylko z Łążyna. Pamięta 

też jak bardzo mieszkańcy Łążyna byli zaangażowani w budowę szkoły.  

Widzimy potrzebę rozbudowy remizy. Na dowód tego 12,5 tysiąca z oświetlenia ulicznego 

przesunięto na rozbudowę remizy. Myśli, że jak zacznie się rozbudowa to będzie ona 

kontynuowana. Uważa, że powinno to być robione profesjonalnie. 

Podziękowała za list wyrażający chęć współpracy. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformowała, że w roku bieżącym dobiegają końca kadencje sołtysów i Rad Sołeckich. W 

związku z tym niebawem będzie wydane zarządzenie Pana wójta o przeprowadzeniu 

wyborów w poszczególnych sołectwach. Statuty sołectw są już uaktualnione i obowiązują od 

października ubiegłego roku. Wybory mają się odbyć w ciągu 6 miesięcy, czyli do 12 maja. 

Do przeprowadzenia zebrań wyborczych wójt wyznaczy radnych do ich prowadzenia. 

 

Władysława Łuczak – sołtys sołectwa Zławieś Wielka 

Wnioskuje o oświetlenie ulicy Wschodniej, Zachodniej i osiedla koło byłej mleczarni, jest 

tam niebezpiecznie. 

Na ulicy Prostej koło sklepu jest śmietnik na odpady i jest tam straszny bałagan. Chociaż tam 

mieszka nie będzie już sprzątała. Odpady przywożą nie tyko ze Złejwsi, ale i z Małej i z 

Pędzewa. Przynoszą całymi workami i stawiają koło śmietnika, Jak psy je porozwalają i jest 

wiatr to proszę sobie wyobrazić co się dzieje. Bardzo dużo ludzi nie ma pojemników, trzeba 

to sprawdzić. 
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Marcin Kędzierski – radny 

Poinformował, że w Złejwsi Małej brakuje tabliczek z nazwami ulic. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

O analizę kto ma pojemniki na śmieci, kto nie, prosiliśmy w poprzedniej kadencji. Urząd 

gminy musi przeprowadzić kontrolę w każdym sołectwie kto na pojemnik na śmieci, kto nie. 

Jeżeli rolnik wywozi odpady na wysypisko musi okazać się kwitem. Trzeba to załatwić, może 

za pośrednictwem sołtysów za odpłatnością. 

 

Jan Surdyka  - wójt gminy 

Sytuacja jest bardzo skomplikowana. Firmy zajmujące się wywozem śmieci mają obowiązek 

informowania gminy z jakimi mieszkańcami zawarli umowy i gmina ma orientację. Nie wie 

czy uda się zmusić mieszkańców do posiadania pojemników na śmieci. Myśli, że strażacy, 

którzy będą wiosną chodzić na kontrolę posesji będą notować kto ma pojemnik, a kto nie ma. 

Można też uaktywnić sołtysów. Wie, że niektórzy mieszkańcy nie mają pieniędzy na wywóz 

śmieci. 

Nie ma innego wyjścia jak zabranie pojemnika na śmieci spod posesji pani Łuczak. Można 

też ustawić kamerkę jak to robiło się w innych gminach. 

 

Janusz Fifielski- mieszkaniec Pędzewa 

Gmina ma swoje wewnętrzne przepisy regulujące wywóz odpadów. Z sołtysami to będzie tak, 

że wie, a i tak nie napisze. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zainstalowanie kamery byłoby celowe. Zanieczyszczanie śmieciami jest problemem w całej 

gminie. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Należy dotrzeć do prawa miejscowego, które uchwalone było przez poprzednie Rady. 

Uchwała o utrzymaniu porządku jest. Trzeba się zastanowić ile z tych przepisów 

wprowadzone jest w życie. 

 

Mirosław Kostemski – sołtys sołectwa Zarośle Cienkie 

Poprosił o wycięcie krzaków przy drodze koło pana Marka bo jest słaba widoczność. 

 

Zenon Podgórski – mieszkaniec Górska 

Złożył gratulacje wójtowi i radnym z okazji wyboru. 

Poinformował, że pan Tadeusz Smarz na ostatniej sesji powiedział, że ja muszę przegrać 

wybory. Skąd się wzięła pewność, że ja muszę przegrać. Po przeanalizowaniu wszystkich 

faktów po wyborach uważam, że nie ważne kto oddaje głos, ale kto liczy głosy. Jeden mąż 

zaufania został zmuszony do liczenia głosów i to jest wykroczenie. Przeżył to i odpuścił. 

Odnośnie ul. Ks. Markiewicza poprzedni wójt też mówił powiat, ale uważa, że gmina 

powinna wykupić grunt od prywatnych właścicieli na chodnik. 

Poprosił o postawienie pojemników na ul. Wiejskiej i Szkolnej w Górsku. 

Na parkingu przy Markiewicza należy postawić duży pojemnik na śmieci. 

Przy jeziorze w Górsku należy postawić jakiś kiosk z  napojami i lodami i nawieźć piasku nad 

jezioro. 

Mieszkańcy proszą o zmianę dachu na świetlicy w Górsku i należy położyć blachodachówkę, 

a nie papę. 

W świetlicy są zaplanowane dwa mieszkania, uważa, że należy przerobić je na przedszkole. 
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Małgorzata Kutnik- przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że Pan wójt mówił o tych pomieszczeniach i na pewno nie będzie tam 

mieszkań. 

 

Zenon Podgórski – mieszkaniec Górska 

Trzeba zrobić z mieszkańcami zebranie i z nimi przedyskutować na co ma być przeznaczone. 

Uważa, że należy uaktualnić spółkę wodną i wyposażyć ją super maszynę, która powinna 

czyścić rowy. Koparkę kupić nawet za 2 miliony i niech kopie rowy na całej gminie. Nie iść 

takim samym tropem jak towarzysz Smarz. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Temat spółki wodnej trzeba przeanalizować i zapoznać się na sesji z pracą spółki. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy urząd gminy jest w stanie powiedzieć ile kosztuje wyprodukowanie 1 m
3
 wody i 

wyprowadzenia  kanalizacji. Jaką kwotę dopłacamy do wody pobieranej z Torunia. 

Hydranty nie są zaplombowane. 

Część osób jest na ryczałcie i czy te ryczałty są zgodne z ustawą. 

Czy są zawarte umowy z odbiorcami prywatnymi i firmami. 

Czy są legalizowane wodomierze. 

 

Małgorzta Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Jest to temat szeroki, ale zakres ramowy informacji jakie chcemy zostanie przygotowany i 

poprosimy o przedstawienie. 

 

Jan Surdyka wójt gminy 

Zlecił wykonanie analizy w zakresie kosztów. Informację taką będzie miał w połowie lutego. 

 

Jerzy Dudzic - radny 

WDK w Górsku to imponująca inwestycja. 

Pytał o przeznaczenie pomieszczeń mieszkalnych, które zostały przeprojektowane, być może 

nie będzie mogło tam być przedszkola. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Myśli, że dobrze, że wychodzi się naprzeciw potrzebom mieszkańców. 

Poprosiła, żeby na sesji telefony były wyłączone. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Wspominał o podorywaniu wału, czy poszła o tym informacja do zarządcy wału. Przy 

wysokim stanie wody leci woda bo wał jest jak gąbka.  

Mamy ustalone opłaty za zajęcie pasa drogowego. Są drogi 12-to metrowe, a nie może 

przejechać samochód osobowy. Dać informację do właścicieli gruntów o odtworzenie dróg, 

albo naliczyć opłaty za każdy metr i każdy dzień za zajęcie pasa drogowego. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, że to nie jest takie proste. Drogi, które są podorywane nie są utwardzone i nieraz 

użytkownicy gruntów nie wiedzą którędy przebiega droga. 

 

Robert Borzęcki – radny 
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Chciałby się dowiedzieć kiedy śmietniki zostaną opróżnione, bo są na to środki. 

 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Śmietniki są opróżniane. Ostatni wywóz śmieci odbył się trzy dni temu, dzisiaj otrzymał 

fakturę. 

 

Robert Borzęcki –radny 

Poinformował, że śmietnik koło Pani sołtys dawno nie był opróżniony. 

 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Poinformował, że z dniem 1 lutego chce powołać zastępcę wójta, pana Krzysztofa Raka. 

Opinia radnych się liczy, ale myśli, że pan Rak będzie dobrym wiecewójtem. Liczy na 

radnych poparcie. 

 

Mirosław Trzebiński – radny 

Pan wójt Smarz miał zastępcę przez ostatnich 5 miesięcy i okazało się, że nawet urlopu nie 

wykorzystał. Uważa, że nie należy powoływać zastępcy. Pan Surdyka dopiero zaczął działać i 

już nie daje sobie rady. 

 

Anna Zdziubany- radca prawny 

Poinformowała, że ustawa o samorządzie obliguje wójta do wyznaczenia osoby na to 

stanowisko. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Wykorzystaniem urlopu przez wójta powinien zainteresować się przewodniczący Rady gdyż 

przewodniczący zatrudnia wójta. Myśli, że ona będzie egzekwowała urlop. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Pan Drewnowski powiedział, że za urlop odpowiedzialny jest urzędnik gminy.. 

Zapytał, kto jest odpowiedzialny za niewykorzystanie urlopu prze wójta. Proszę wskazać 

osobę po nazwisku. 

 

Anna Zdziubany – radca prawny 

Poinformowała, że przewodniczący Rady Gminy wykonuje uprawnienia wynikające z 

kodeksu pracy wobec stanowiska wójta. Przewodniczący zawsze jest jeden. 

To jest forma dyscypliny związanej ze stanowiskiem. Nie ma żadnych środków, żeby 

egzekwować w stosunku do przewodniczącego Rady wykonanie takiego nakazu. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Według oświadczenia Pani, Pan wójt też może sobie nie wybrać urlopu i na koniec kadencji 

wziąć 50 tysięcy i będzie to zgodne z prawem. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Postara się dyscyplinować wójta, żeby wykorzystał urlop, nie wyobraża sobie, żeby pracował 

bez urlopu. 

 

 

 

 

Mirosław Trzebiński – radny 
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Komisja Rewizyjna powinna zwrócić na to uwagę. Rada jest uchwałodawcza, a wójt 

wykonawcza. Było to zaniedbaniem. Trzeba było dopilnować, że jak miał zastępcę to 

powinien urlop wykorzystać, a było to zaniedbane. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Było to zaniedbanie. 

W skład komisji wchodziły trzy osoby i ja między innymi wchodziłam. Był pan Damrat i pan 

Mięsikowski. 

Byliśmy grupą opozycyjną, długo nie mieliśmy powołanej komisji i pan też do tego się 

przyczynił. Taki skład komisji to nie była nasza wola tylko kogoś innego. Ja nie miałam 

decydującego głosu. Urlop był w gestii przewodniczącego nie komisji. Myli Pan fakty. 

Nie udzielam Panu głosu w tej sprawie. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Taka sytuacja nie jest precedensowa, jest to we wszystkich gminach wiejskich i miejskich. 

Zapytał jakie będą koszty utrzymania zastępcy wójta. 

Jakie będą konsekwencje rezygnacji pana Raka z radnego, bo muszą być nowe wybory. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że sprawy finansowe zatrudnienia zastępcy nie są jej kompetencją, a koszty 

wyborów ponosi budżet państwa. 

Pani skarbnik poinformuje jakie były koszty wynikające ze stanowiska zastępcy w 

poprzedniej kadencji. 

 

Piotr Pawlikowki – radny 

Zapytał, czy pan Dudzic próbował umówić się z wójtem na rozmowę ile wójt ma 

obowiązków. Pan wójt jest obłożony wnioskami i pracą. Jedna osoba nie jest w stanie 

wykonywać tylu obowiązków dlatego radny Rak jest odpowiednią osobą na to stanowisko. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Dzisiaj jest 27 stycznia. Zastępca będzie od 1 lutego i to my teraz wiemy. Cofając się wstecz. 

Dowiedzieliśmy się pokątnie, że jest powołany zastępca. 

 

Mirosław Trzebiński – radny 

Pan Rak studiuje prawo, którego nie może skończyć jak powiedział pan Drewnowski. Pan 

Surdyka wygrał wybory – też było wszystko ustalone i pan Rak i tak zostanie zastępcą. Pan 

Surdyka dopiero zaczął swoją pracę, bierze zastępcę bo nie może poradzić sobie ze swoimi 

obowiązkami. Zatrudnienie zastępcy wiąże się z kosztami. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Społeczność nas wybrała do tej Rady i nie my będziemy głosowali czy Pan wójt ma zatrudnić 

zastępcę, bo to jest w kompetencji wójta. Pan wójt chciał nas tylko poinformować o tym 

fakcie. 

 

Zenon Podgórski – mieszkaniec Górska 

Dziwi go postawa kolegi Trzebińskiego. O powołaniu zastępcy poprzedniego wójta 

dowiedział się w kościele i wtedy Pan nic nie mówił o pieniądzach. Tu jest od początku 

potrzebny zastępca. 

 

Małgorzata Kutnik –przewodnicząca Rady Gminy 
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Poprzedni wójt był takim perfekcjonistą w swojej branży pełniąc tą funkcję lat 30, że nikt nie 

był mu potrzebny. Trzeba pomóc teraz nowemu wójtowi, po miesiącu pracy nowego wójta 

nie możemy powiedzieć, że jest perfekcjonistą jak pan wójt Tadeusz Smarz. 

 

Katarzyna Rezmer – radna 

Pozwalamy sobie na to, że głupia przeszłość dzieli radnych. Za zastępcę odpowiada wójt i 

kogo wybierze to będzie miał. 

 

Mirosław Trzebiński – radny 

Stwierdził, że mu się to nie podoba, że dopiero zaczął i już bierze zastępcę. Jak ma być niech 

będzie ale liczy na sukcesy tej gminy. 

 

Bogdan Damrat – radny 

Pomysł zatrudnienia zastępcy wójta jest bardzo dobry. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Błędy wszechpanującego byłego wójta będziemy spłacać w Czarnowie. To będą miliony. 

Jeżeli tu wydamy pieniądze, a uchronią nas przed milionami to uważa, że jest to trafny 

pomysł zatrudnienia zastępcy. 

Ja tak samo będę rozliczał wójta i zastępcę. 4 lata byłem w opozycji i dobrze się z tym czułem 

i teraz  się tak czuję, ale postara się nie szkodzić. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Podziękował wójtowi za zaufanie. 

Wie jakie są oczekiwania mieszkańców wobec gminy i jak wielki ciężar odpowiedzialności 

się z tym wiąże. Głęboko wierzy, że z radnych pomocą uda się oczekiwaniom sprostać 

przeprowadzić  działania, które w znaczący sposób przyczynią się do rozwoju naszej małej 

ojczyzny. Ze swojej strony obiecuje, że zasady, którymi się kierował podczas sprawowania 

mandatu radnego i o przestrzegania, których przez urząd gminy oraz kierującego nim wójta 

upomniał cały czas są aktualne. Bo czy  może być coś ważniejszego od praworządności, czyli 

przestrzegania obowiązującego prawa ze szczególnym naciskiem na zasadę równości wobec 

prawa oraz przestrzegania tzw. dobrych obyczajów, żeby sytuacja z Czarnowem nigdy się nie 

powtórzyła. Jestem przekonany, że współpraca Rady Gminy z moją osobą będzie się układała 

jeszcze lepiej, ponieważ naszym wspólnym celem jest dobro gminy, a przez ścisłą  

współpracę łatwiej będzie ten cel osiągnąć. 

 

Mirosław Trzebiński – radny 

Co do Czarnowa decyzja była błędna i za to teraz będziemy płacić. Była tam III i IV klasa 

ziemi, tam nie powinno być tego osiedla. To był błąd. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Temat Czarnowa przewijał się przez cały czas ostatniej kadencji i Pan ani słowem na ten 

temat się nie odezwał i nie miał żadnej twórczej inwencji. 

 

Janusz Fifielski – mieszkaniec Pędzewa 

Czarnowo było za jego kadencji, to nie była wina Rady bo zostało to ukryte, że to teren 

zalewowy. To była decyzja wójta z poprzedniej kadencji. 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 
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Wszyscy dobrze wiemy, że podejmowane decyzje i uchwały to było dzieło jednej osoby i 

ponosimy tego konsekwencje. Jesteśmy tu dlatego, żeby pracować dla dobra całej gminy. 

 

O godzinie 16
05

 przewodnicząca Rady Gminy zakończyła obrady IV sesji Rady Gminy 

Zławieś Wielka. 

 

 

 

 

                                             Przewodniczący Rady Gminy 

 

                                                                                           Małgorzata Kutnik 

Protokółowała 

 Mirosława Mycak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


